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Medicinlinjen til sundhedspersonale i 
primærsektoren – hvorfor?

• Overgang fra hospital til primærsektor udfordrer en sikker 
medicinering 

• Patientforløb på hospitalerne accelereres og det betyder ofte 
at sundhedsprofessionelle i primærsektoren skal varetage 
flere og mere komplekse medicineringsopgaver som f.eks. 
administration af i.v. medicin 

• For at sikre en patientsikker behandling er det vigtigt med 
adgang til en uvildig lægemiddelrådgivning, som har 
ekspertise i lægemidler som anvendes i både primær- og 
sekundærsektoren 
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Forslag til løsning af udfordringen

• I dag er MedicinInfo, forbeholdt ansatte på regionens 
hospitaler og praktiserende læger. Det betyder, at 
sundhedsprofessionelle i primærsektoren (plejehjem, 
bosteder, hjemmepleje mm.) ikke har adgang til samme 
rådgivningsydelser som på hospitalerne

• Apotek har i 2019 afprøvet en model, hvor uvildig 
lægemiddelrådgivning fra en hospitalsbaseret 
lægemiddelinformationsenhed er blevet tilbudt til 
sundhedsprofessionelle i primærsektoren. Forsøgsordningen 
blev tilbudt til 15 enheder (Pleje- og rehabiliteringscentre 
samt hjemme- og sygehjemmepleje) i 10 forskellige 
kommuner 
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Resultater fra evalueringen 

• Der er stor tilfredshed med rådgivningen
• Rådgivning har direkte betydning for behandlingsforløb 
• Rådgivningen vurderes at understøtte 

patientsikkerheden og forebygger utilsigtede hændelser 
• Alle som har benyttet rådgivningen vil gerne kunne 

benytte den igen
• Rådgivningen kan potentielt aflaste hospitalsafdelinger 

og praktiserede læger for henvendelser, som de ellers 
skal håndtere

• Københavns kommune deltog i afprøvningen og har i dag 
implementeret den bredt som et generelt tilbud
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Forslag
Medicinlinjen etableres sammen med MedicinInfo (Viden, 
kompetencer og den struktur (kvalitetssystemer, databaser mm. 
der allerede er opbygget i MedicinInfo udnyttes).  

Det foreslås at ydelsen, Medicinlinjen, overgår til drift med samme 
serviceniveau som MedicinInfo. Vi forventer, at Medicinlinjen i 
løbet af de næste to år vil modtage ca. 200-400 spørgsmål/år. Til 
sammenligning modtager MedicinInfo ca. 2000 farmaceutiske 
spørgsmål/år. En fuldtids farmaceutnormering kan besvare 350-
400 spørgsmål/år, og tilførsel af en fuldtids farmaceutstilling vil 
derfor kunne dække etableringen af en uvildig hospitalsbaseret 
lægemiddelrådgivning til alle sundhedsprofessionelle i Region 
Hovedstadens kommuner. 
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Medicinlinjen for kommuner

Hvis du er ansat i en kommune i 
Region Hovedstaden og har 
spørgsmål om medicin, kan du 
kontakte Medicinlinjen mandag til 
fredag kl. 8.00 - 15.30 på telefon 70 
23 03 23.
https://www.regionh.dk/til-
fagfolk/Sundhed/Tvaersektorielt-
samarbejde/Medicinlinjen-for-
kommuner/Sider/default.aspx

Brugere i 10 forskellige kommuner 
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Udvidelse af ordningen om medicingennemgang 
ved sygehusapoteksansatte farmaceuter

Ordningen findes i akutmodtagelserne:

• Nordsjællands hospital (2011 projekt) 

• Varige midler til NOH og BBH (2013)

• Psykiatrien har akutfarmaceuter siden 2015 
(SATS pulje) 

• Permanent ydelse (2018) til 5 centre med 
akutmodtagelse plus Sct. Hans
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Forslag: akutfarmaceuter til akutafdeling på 
Amager-Hvidovre og Herlev-Gentofte hospital

Hvorfor?
• Afdelinger er de 2 sidste, der ikke har 

ydelsen
• De vil meget gerne have akutfarmaceuter
• De har begge stort patientvolumen
• Apoteket har kompetencerne
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Akutfarmaceutens primære opgaver:

• Medicingennemgang til udvalgte patienter 
ved min. 3 kilder: FMK, SP og patientsamtale

• Sikre det mest valide billede af medicin 
brugen. Dokumenteres umiddelbart i 
journalen og formidles til lægen

• Opgaver tilpasses hele tiden til den enkelte 
afdelings behov
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Opsætning af medicinbokse

• Anvendes til udlevering af
medicin

• Fleksibel og let tilgængelig

• Høj sikkerhed og kvalitet

• Sparer tid i klinikken

• Testet på Herlev hospital 
med stor grad af tilfredshed

• Anvendes som rutine der og
stort ønske om flere bokse
inkl. til kold opbevaring
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Prioritering af Apotekets forslag til 
indsatser

1. Akutfarmaceuter til AHH og HGH

2. Medicinlinjen til kommuner

3. Øget antal medicinbokse til Region H 
hospitaler
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